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AZ ÖNKORMÁNYZAT KÖZSZOLGÁLATI LAPJA

XXVIII. évfolyam, 6. szám 2014. június

Városunk híres szülötte  - Soós Imre színész - elõtt tisztelgett a nagyérdemû 
publikum 2014. június 20-án. A megemlékezõ gondolatokat koszorúzás, majd 
színháztermünk névadásának pillanatai követték. A megjelentek megte-
kinthették a Soós Imre díjasok arcképcsarnokát, meghallgathatták Törõcsik 
Mari színésznõ videóüzenetét. Ezt követõen Oláh Andrea újságíró, riporter, 
nagyszerû beszélgetést kezdeményezett Szarvas József, Molnár László, 
Kuthy Patrícia és Mesterházy Gyula színészekkel.

Tudunk-e ünnepelni, méltón emlékezni? Ezek a kérdések mindig ott bujkálnak 
azok fejében, akik tevõlegesen is részesei egy-egy kiemelt esemény 
megszervezésének. Elegáns-e a meghívó, megfelelõ-e a reklám, mennyire érzi 
sajátjának egy település az átlagtól nagyobb teljesítményt nyújtó embertársa 
munkásságát? Mennyire legyen szívet melengetõ, de õszinte egy életút 
feltárása? Mivel tehetett volna többet az a színésztársadalom, aki körülvette 
Soós Imrét? Vagy egyáltalán tehetett-e arról, hogy egy ilyen zseni, mint amilyen 
Soós Imre, mindenki Ludas Matyija volt, az átlagostól érzékenyebben reagált az 
adott kor igazságtalanságaira? Védték, óvták-e a törékeny mûvészt?
 Ilyen és ehhez hasonló gondolatok mezsgyéjén szervezõdött színháztermünk 
névadó ünnepsége. Akik olvasnak bennünket, azt mondják, ha túl hosszú egy-egy 
írás csak ,,megnagyolják” az adott cikket. De a sporthíreket kedvelõk között is 
biztosan akad olyan, aki most továbblapozza az újságot. A lényeg, hogy arról a 
felejthetetlen két óráról, amit a névadáson résztvevõk együtt töltöttek, tömören és 
persze érdekesen is írni, az már mesterségbeli tudást feltételez, ami számomra nem 
adatott. Az érzésrõl, ami akkor kavarog az ember szívében, ha valami nagyszerût lát és 
hall, arról pedig nem lehet cikk formájában tudósítani. /említhetném példaként a 
Bekton koncertet, ami az utóbbi tíz év legnagyszerûbb fúvószenekari hangversenye 
volt!/ 
Ennek tükrében csak az utókor miatt vetem papírra a következõket:
Törõcsik Mari, a maga életbölcsességével, szeretetével üzente Balmazújvárosnak, hogy 
jó úton járnak az itt élõk, amikor Soós Imrére emlékeznek. Kedvesen mesélt filmes 
élményeikrõl, a kettejük között kibontakozó románcról – Körhinta nem csak a film-
vásznon – Soós Imre vívódásairól, talán túlzásba vitt, búfelejtõ poharazásairól. Mesélt a 
korról, a parasztgyerekek felkarolásáról, a zseninek tartott Soós Imrérõl. Meghatóan 
õszinte volt. Olyan érzése volt az embernek, mintha Õ is itt ült volna a színésztársak 
között a Soós Imre színházterem színpadán, s mesélne és mesélne közönségének. 
Nekünk.
De említhetném a színpadon helyet foglaló színészeket is, akik vagy az ízes hajdúsági 
tájszólás és egyszerû neveltetésük kapcsán tudtak párhuzamot vonni Soós Imre és saját 
életútjuk, küzdelmeik között – Molnár László balmazújvárosi, Szarvas József kónyasi, 
hortobágyi születésû -, vagy épp a fiatal tehetségeket felkaroló és támogató Soós Imre 
díjas színészek – Kuthy Patrícia és Mesterházy Gyula – vidéki és pesti színházak közötti 
értékrendbeli, megítélésbeli különbségekrõl szóló történeteiket.
A színész mesterség fortélyai, a nyelvórák, a memorizálások, vagy épp a filmes szakma 

követelményei között egy-egy rövid riport, vagy 
filmkocka bemutatása emlékeztetett bennünket 
arra, hogy mily törékeny is egy színész-ember 
élete. A pillanat megragadása, az adott szerep tö-
kéletes megformálása, a szerzõ, a rendezõ elkép-
zeléseivel való azonosulás mennyire megterheli a 
színészt. Komoly és szórakoztató történetek hang-
zottak el Soós Imre életútjának és a színész szakma 
kulisszatitkainak fényében, a róla elnevezett szín-
háztermünkben.
Megállapítottam újra, micsoda nagyszerû vívmány 
a hang – és képarchívumok segítségével életre 
kelteni valakit, aki a maga 84 évével még közöttünk 
lehetne.

Takács Erika
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A Balmazújvárosi Rendõrkapitányság szabálysértési õrizetbe vette azt 
a hat személyt, akik 2014. május 29.-én este Balmazújváros külterüle-
térõl zöldborsót tulajdonítottak el. A hat debreceni személy a „Macsi-
Balcsi” elnevezésû tófürdõhöz indult fürödni, de a tótól nem messze 
található borsóföld láttán meggondolták magukat.
A három férfi, három nõ elkövetõt a Balmazújvárosi Önkormányzat 
mezõõrei érték tetten a cselekményük elkövetése közben. A mezõõrök 
értesítették a Balmazújvárosi Rendõrkapitányságot, és a hat személyt 
elõállították a kapitányságra elszámoltatásuk végett. A debreceni elkö-
vetõket mire tetten érték a mezõõrök, már 19 kilogramm zöldborsót le-
szedtek. A hat fõ a lopást, már a helyszínen beismerte, közülük kettõ 
büntetett elõéletû, de négy társuk sem ismeretlen a hatóságok elõtt.
A Balmazújvárosi Rendõrkapitányság a hat személy – 72 óra idõtar-
tamra – szabálysértési õrizetbe vételére intézkedett és javaslattal élt a 
gyorsított szabálysértési eljárás lefolytatására.
A Debreceni Járásbíróság a hat elkövetõt lopás tulajdon elleni sza-
bálysértés elkövetése miatt pénzbírsággal sújtotta.

Rendõrségi tanácsok:
Lassan elkezdõdik a nyári szünet, melyet már olyan nagyon várnak a 
gyerekek. Sokat lehet játszani, pihenni, sportolni, kirándulni, nya-
ralni. A gondtalan és problémamentes nyaralás érdekében kérjük, fo-
gadják meg tanácsainkat. 

SZÜLÕKNEK
A gyerekek körében igen népszerûek a drága elektronikai cikkek. 
(mobiltelefon, mp3, mp4 lejátszó stb.) Kérjük, hívják fel gyermekeik 
figyelmét, hogy ezeket a készülékeket ne tartsák látható, feltûnõ he-
lyen, csak akkor használják, ha szükséges! Nyilvános helyen, az ut-
cán ne tartsák a kezükben, mert megtámadhatják, kirabolhatják érte! 
Gondoskodjon arról, hogy legyen a gyereknél olyan irat, amelybõl 
megfelelõ biztonsággal megállapítható a gyermek kiléte és a szülõk 
elérhetõsége, ha bármilyen probléma adódna! (Természetesen itt is 
figyelni kell arra, hogy „túl sok” információt ne közöljünk, mert ille-
téktelen kezébe is kerülhetnek adatok.) 
Tanácsos összefogni rokonokkal, barátokkal, esetleg szomszéddal, 
aki segítséget nyújt a gyerekek felügyeletében. 
Mindig beszélje meg a gyermekével, ha bármi baja történne, kihez és 
hová fordulhat segítségért! 
Igyekezzenek tartalmas programokat szervezni csemetéjüknek! 

GYEREKEKNEK
Ne tarts magadnál nagyobb pénzösszeget! 
Mindig mondd el a szüleidnek, nagyszüleidnek, vagy akire rábíztak, 
hová mész, hol fogsz tartózkodni. 
Ne hagyd õrizetlenül kerékpárodat, sportszereidet, még rövid idõre 
sem! 
Ha valami olyan történik a nap folyamán, ami szokatlan, kellemetlen, 
vagy nem érted, feltétlenül meséld el szüledinek, vagy annak a fel-
nõttnek, akivel vagy! 
A vakáció ideje alatt a szórakozási lehetõségek nagyobbak. A sza-
badtéri koncertek, az éjszakai rendezvények sorozata várja az érdek-
lõdõket.  Sötétedés után ne járj egyedül az utcán, inkább kérd meg, 
hogy kísérjenek el /szülõ, rokon/. Ha erre nincs lehetõség, akkor min-
dig annyival több pénzt tarts magadnál, hogy legyen lehetõséged 
taxival hazautazni! 
Szórakozóhelyeken lehetõleg palackozott, alkoholmentes italt cél-
szerû fogyasztani. Ne adjunk esélyt arra, hogy akaratunkon kívül bár-
mi olyan szert keverjenek hozzá, amivel a cselekvõképességet, sza-
bad akaratot akadályoznák, befolyásolnák. Ne fogadj el semmit ide-
genektõl! 
Lakáskulcsodat ne tartsd feltûnõ helyen (nyakadban, öveden, stb.)! 
Ha egyedül vagy otthon, ne engedj be idegent a lakásba. 
Tömegközlekedési eszközökön jobban figyelj értékeidre, (az övtás-
ka nyílása szem elõtt legyen)! Gyakori a zsebtolvaj a piacokon, bevá-
sárló központokban, pályaudvarokon. 
Figyelj a közlekedési szabályok betartására! Ha 12 éven aluli vagy, 
TILOS fõútvonalon kerékpároznod! Mozgó jármûre soha ne szállj 
fel, se le, mert komoly sérülés lehet a meggondolatlanság következ-
ménye. 
Ha mégis problémád lenne, akkor kérj segítséget az ingyenesen 
hívható telefonszámokon: 

MENTÕK:   104
TÛZOLTÓK    105
RENDÕRSÉG   107

ÁLTALÁNOS SEGÉLYHÍVÓ 112

Ne feledd: csak akkor tárcsázd, ha feltétlenül szükséges, mivel 
a szórakozásból lefoglalt vonal, mások életébe kerülhet!!! 

(mobiltelefonról a megyeszékhelyi rendõrfõkapitányság ügyele-
te jelentkezik) 

Balmazújváros Rendõrkapitányság

Balmazújvárosi Rendõrkapitányság Rendészeti Osztály
 

Szemfüles mezõõrök fogtak  borsó tolvajokat

Gondtalan nyaralást és jó pihenést kíván!

1.) A Kamilla Gyógyfürdõ Akciót hirdet közalkalmazottak és 
köztisztviselõk részére!

 A 15x4 kúra igénybevétele esetén a térítési díj csak 4500 Ft!
 (a helyszínen 9000 Ft-ot kell fizetni, melybõl Balmazújváros 

kártya bemutatása esetén 4500 Ft visszaigényelhetõ.) 
Munkaideje után is jöhet hozzánk feltöltõdni, gyógyulni! 

Idõpont egyeztetéssel állunk rendelkezésére!
Az akció 2014. június 16-tól augusztus 16-ig tart. 

Információ: 52/821-400
2.) Tanuljon meg úszni, éljen egészségesen! Ingyenes gyógyúszás  

18  éves kor alatt! 
Gyermekorvosi vagy ortopédiai beutalóval vehetõ igénybe.   

Információ: 52/821-400 Kamilla Gyógyászat
3.) Ingyenes csontsûrûség mérés, szûrés (osteoporosis) a Ren-

delõintézet Reumatológiai Szakrendelésén. 
Beutaló szükséges, elõjegyzés kérhetõ a 52/580-164 telefonszámon!

(A gyógyszertári ügyelet minden nap a nyitvatartási idõ után áll 
rendelkezésre. Az adott héten ügyeletes gyógyszertár vasárnap és 

ünnepnap is nyitva van 8-12-ig. Az igény szerinti házhozszállításra 
hétköznapokon kerül sor.)

Augusztus 1-3. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3.
 tel.: 52/580-140

Augusztus 4-17. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. 
tel.: 52/580-021

Augusztus 18-24. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3. 
tel.: 52/580-140

Augusztus 25-31. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4.
 tel.: 52/580-021

       A Magyar Vöröskereszt Területi Szervezete lakossági 
véradást szervez  

2014. július 25-én (péntek) 12:00-17:30-ig 
 a Debreceni utca 12. szám alatt található irodaházban.

Szeretettel várunk minden segíteni szándékozó véradót!
A véradásra személyi igazolványát, lakcím- és TAJ- kártyáját  

kérjük hozza magával!

Legyen derus a nyár!
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folytatás a következõ oldalon

„Csodálatos és 
csodálatra méltó: 
a férfi, aki tettei-
vel és mûveivel 

nevét az újkori Magyarország történetébe egyedülálló módon írta be, 
sohase rendelkezett hatalommal”, írja Oplatka András Széchenyi Ist-
ván c. könyvében. 
Valóban csodálatra méltó volt ez az életút. Kautz Gyula, aki 1868-ban 
megjelent könyvében a magyarországi gazdasági eszmék történetét 
elemzi, tények sokaságával igazolja, hogy 1825-tõl 1848-ig Széche-
nyi kor volt hazánkban. Kemény Zsigmond, aki elsõként foglalkozott 
Széchenyi életével kifejti, hogy a legnagyobb magyarnak sok évre 
volt szüksége ahhoz, hogy életcélját meghatározza.
A sikerekben gazdag életútját Széchenyi apjának a közjóért kifejtett 
munkája, az országjárása és külföldi útjain szerzett ismeretek, katoli-
kus életszemlélete alapozta meg. A legnagyobb magyar hangsúlyozta, 
hogy Istent a földi világban tetteinkkel kell imádnunk. Széchenyi ki-
magasló szellemi képességének kibontakozását segítette a szépiro-
dalom iránti érdeklõdése. A szépirodalmi mûveket nagy szenvedéllyel 
olvasó Széchenyi arról álmodott, hogy õ is a szépirodalommal foglal-
kozik. Késõbb belátta, hogy az irodalomban nem tud maradandót 
alkotni. Önkritikusan bevallotta, hogy „valamit, amit sajnálom nem 
tudok teremteni, mert ha szerencsésen is ölelem át a múzsákat gyer-
mekeim szörnyû formában jönnek a világra, avagy alak nélkül, mint a 
nyerstészta. Inkább a cselekvés tehát”.  Valóban Széchenyi egész éle-
tében a cselekvés talaján állt, hitvallása volt, hogy nem a nyugalom, 
hanem az állandó tevékenység a boldogság forrása. Széchenyi életút-
ját azonban az irodalom szeretete végigkísérte. 
A magántanuló Széchenyi a könyvekkel apja húszezer kötetes könyv-
tárában barátkozott meg. Széchenyi Ferenc hazai és külföldi ügynö-
köknek adott megbízást, hogy értékes és ritkaság számban menõ mû-
veket, fõleg magyar szerzõk könyveit és kéziratait megvásárolják. 
Hajnóczy József Széchenyi Ferenc ügyvédje, majd titkára és könyv-

tárosa 1799-ben elkészítette a könyvtár betûrendes és szakkatalógu-
sát, a betûket már jól ismerõ 8 éves Széchenyi István kiváló nevelõje 
Lunkányi János segítségével válogathatott a könyvbirodalomban. 
Széchenyi István katonáskodása idején is szabadidejében rendsze-
resen olvasott. Debrecentõl keletre Bihardiószegen is bújta a köny-
veket, Platon, Goothe, Moliere, Schiller, Rousseau gondolataival 
csiszolta elméjét, gazdagította érzékeny lelkivilágát. Külföldi útjai 
elõtt megvásárolta a célországról szóló útikönyveket is. Wesselényi 
Miklós is feljegyezte, hogy Széchenyi igen jártas a szépirodalom-
ban, finom és kimûvelt esztétikai ítélete van. A legnagyobb magyar 
ugyanakkor csodálta Wesselényi hazaszeretetét, ami hatással volt 
magyarság tudatának erõsítésében is. Széchenyi feljegyzi, hogy 
Wesselényi „lángoló hazaszeretete, magasztos felfogása és bizonyos 
varázs, melyet annyira gyakorol, elbájolá keblemet. Ezután szívem-
ben napról napra erõsödött az a hit, hogy az ember csak annyit ér, 
amennyi hasznot hajt embertársának, hazájának és az egész emberi-
ségnek.”
A szépirodalom iránti rajongása egész életútját elkísérte Széchenyi-
nek. Azonban mikor nagyívû gazdaságot gyarapító munkáját meg-
kezdte, elõtte elolvasta Adam Schmith fõmûvét is, ezen kívül David 
Ricaldó könyveit is tanulmányozta. Azonban a legnagyobb hatással 
Franklin Benjamin közgazdasági mûvei voltak rá. 
Döblingben is – ahol betegségének forrása a hazaszeretete volt – 
megrendelte a Magyarországon megjelent könyveket és így tájéko-
zódott a magyar irodalomról. A sok szép- és szakirodalmi könyv ol-
vasása segítette Széchenyi Istvánt még Döblingen is abban, hogy 
élete értelmét megtalálja, ezáltal boldog legyen. A legnagyobb ma-
gyar vallotta, hogy a boldogsághoz kötelességünk teljesítése vezet. 
Azok, akik a társadalmi ranglétra legfelsõ fokán állnak „ezt a kihí-
vást elsõként tartoznak elfogadni”. 
Remélem, hogy egyszer ez az igaz gondolat termékeny talajra talál a 
jelenben is. 

Dr. Takács Imre - Széchenyi kutató
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Összeállította: Buglyó Julianna -  tanító
                                                                                          
 

Vége a tanévnek, elcsendesültek az iskolai tantermek és udvarok. Az 
iskolatáskák, tankönyvek is pihennek, a gyerekek pedig már élvezik a 
szünidõ elsõ napjait. A Balmazújvárosi Református Iskola is csendes, 
de a nevelõi szobában még szorgos munka folyik, a pedagógusok az 
évzárás utolsó tennivalóit végzik. A bizonyítványok az asztalokon so-
rakoznak, s várják, hogy a vasárnapi évzáró ünnepségen minden diák 
boldogan átvehesse. 
Szabadi Árpád igazgató urat keresem, sok tennivalója mellett szakít 
idõt arra, hogy a Balmazújváros újságnak nyilatkozzon az iskola fela-
datairól, eredményeirõl, nehézségeirõl, büszkeségeirõl. 

Igazgató úr! Nekem szükségem van rá, hogy egy kicsit beavasson, 
az egyházi iskola irányítása hogyan is történik. Azt tudom, hogy 
fenntartója a Református Egyház, de ki végzi a szakmai irányítást, 
ellenõrzést? Milyen a kapcsolatuk a felügyeleti szervekkel?
A református iskola fenntartója a Balmazújvárosi Református Egy-
házközség. A fenntartó gondoskodik az intézmény anyagi, személyi 
feltételeirõl és az intézményben folyó munka ellenõrzésérõl. Felette-

sünk a Hajdú - Bihar Megyei Kormányhivatal, aki a törvényességi 
megfelelést, a jogszabályok betartását, a dokumentumainkat ellenõr-
zi. A Magyar Államkincstár kétévente tart pénzügyi ellenõrzést a nor-
matíva helyes felhasználásáról. A Református Pedagógiai Intézet is 
tájékoztat bennünket a jogszabályok változásairól, valamint õk szer-
vezik a továbbképzéseinket. A fenntartónkkal, a Kormányhivatallal 
és a Magyar Államkincstárral, a Református Pedagógiai Intézettel is 
jó a kapcsolatunk. Az utóbbi években sok volt a törvényi változás, de 
az említett felettes intézmények, képzett szakembereikkel, naprakész 
információkkal segítenek minket, mi a segítséget örömmel fogadjuk. 
Mindenkivel próbálunk együttmûködni, legyen ez a felettes szerv, a 
helyi városvezetés, vagy más balmazújvárosi intézmény.

A Balmazújvárosi Református Általános Iskola és Óvoda 3 éve mû-
ködik. Igazgató úr 2 éve vezeti az intézményt. Mit tart a legnagyobb 
eredménynek, amit a 3 év alatt elértek? 
Legnagyobb eredménynek tartom, hogy elhívatott, lelkes, a gyerme-

folytatás a következõ oldalon
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kekért önzetlenül dolgozó pedagógus közösséget sikerült építeni. Pe-
dagógusainknak szívügye a gyermekek nevelése-oktatása és az isko-
la. A kötelezõ órákon, foglakozásokon túl is sok idõt áldoznak az is-
koláért. Ezt az elhívatottságot látják a szülõk is, érzik, hogy a gyerme-
keikért történik minden. Nagyon sokat jelent nekünk az a szülõi tá-
mogatás, amely nem csak anyagiakban, hanem az együtt gondolko-
dásban, az iskola szándékainak segítésében, a pedagógiai munka, és a 
pedagógusok elismerésében nyilvánul meg. 

Mennyire fogadták el a kollégák, a szülõk, és a gyerekek az egyházi 
iskola normáit? Miben más az itt folyó munka, mint egy másik is-
kolában?
Úgy gondolom, azok a pedagógusok, akik az iskolánkat választották, 
már készültek erre, nem külsõ kényszerbõl fogadták el, hanem belsõ 
igényük, hogy ebben a szellemben éljenek és neveljék a gyermeke-
ket. A családok nagy része is úgy választotta és választja iskolánkat, 
hogy tudja mit vállal, azt szeretné, azt várja el, hogy gyermeke a leg-
jobbat kapja az iskolában. 
Mi a hitoktatásra nagy hangsúlyt fektetünk, hiszen ez intézményünk 
profilja. Heti két alkalommal van hittanóra, ezt hitoktatónk végzik. 
Katolikus hitoktatás is van iskolánkban, a Katolikus Egyház hitokta-
tójával is nagyon jó a kapcsolatunk. Így arra is van lehetõség, hogy 
tanítványaink megismerjék a másik felekezet hitéletét. Egyházi ének 
4. és 5. évfolyamon szerepel a tantárgyak között, itt ifjúsági és gyüle-
kezeti énekeket tanulnak a diákok. Iskolánkban minden hét a hétfõi 
áhítattal kezdõdik, ahol a gyermekek az egyházközség lelkészeitõl 
hallják az igét, és így kapnak útravalót az egész hétre. Ilyenkor érté-
keljük az elmúlt hét eseményeit, de a következõ hét feladataira is itt 
hívjuk fel a figyelmet. Minden reggel pár perc csendességet tartunk 
az osztályokban. Az elsõ órát tartó tanítók, tanárok egy-egy rövid bib-
liai idézettel adják meg a nap vezérfonalát, segítik a gyermeket ráhan-
golódni a napi feladatokra. 

Ebben a tanévben egy új helyzet, hogy elfoglalhatták a Kossuth téri 
épületet. Milyen plusz feladatot jelentett ez Önöknek? Milyen elõ-
nyökkel jár a templom közelsége, a tágasabb iskolaépület és udvar?
Az épület berendezése, belsõ felújítása, nagyon sok feladatot, tenni-
valót jelentett. Az épület több helyen beázott, emiatt a csatornák fel-
újítását el kellett végezni. Szükségessé vált az érintésvédelmi felül-
vizsgálat, a villámhárítók javítása, a vízvezeték kitisztítása, az udvari 
balesetveszélyes játékok eltávolítása. Kamera rendszert építettünk 
ki, a sportudvar mellett kerítést építettünk.
Mégis öröm volt egész nyáron dolgozni. A költözés és a nyári takarí-
tás során is éreztük a szülõk és a pedagógusok segítõkészségét. Volt, 
aki munkával, volt, aki apró tárgyi segítséggel vagy anyagi támoga-
tással járult hozzá a költözéshez, az új otthonunk megteremtéséhez. A 
református gyülekezet is magáénak tekinti az iskolánkat, óvodánkat, 
tõlük is sok segítséget kaptunk. 
A templom közelsége nagyon fontos a számunkra. A hétfõi áhítaton 
kívül itt tartjuk az iskolai ünnepségeinket. Örülünk, hogy közelebb 
van az óvodánk is, így a kapcsolattartás is egyszerûbb lett. 
Az iskola épülete tágas, hiszen két párhuzamos osztályra tervezték. 
Mivel alulról építkezõ iskolaként indultunk, az elõzõ épületben már 
nem fértünk volna el. Szeretném ezúton is megköszönni a Városveze-
tés és a Képviselõtestület segítségét, hogy az elmúlt két tanévben 
épületet biztosított az intézmény mûködéséhez.

Néhány statisztikai adat is érdekel, és gondolom az olvasókat is. Há-
rom év után hogyan alakult a tanulói, óvodai létszám, pedagógus 
létszám, és mennyi a hátrányos helyzetû gyermekek száma? 
Az iskolai tanulólétszámunk 234 tanuló, 1-7. évfolyamon, 10 tanuló-
csoportban. A következõ tanévben 2 osztállyal bõvül iskolánk. A 
pedagógus létszámunk 24 fõállású, 4 részmunkaidõs, és egy óraadó 
pedagógusból áll, így a szakos ellátottság 100 %-os. 18 halmozottan 
hátrányos tanulónk van, de az elsõ évfolyammal ez tovább nõ. A 
felvételi idõszakban nagy erõfeszítéseket tettünk annak érdekében, 
hogy minél több hátrányos helyzetû gyermek kerüljön intézmé-
nyünkbe. Az óvodánkba 101 gyermek jár, 4 csoportban, 8 fõállású 
pedagógussal, 1 pedagógiai asszisztenssel és 4 dajka nénivel. Itt 6 
halmozottan hátrányos helyzetû gyermekünk van. 

Hogyan tudják megvalósítani az egész napos oktatást? 
Törvényi kötelességünknek teszünk eleget, amikor naponta délután 
4 óráig biztosítjuk az egész napos foglalkoztatást, de 5 óráig tartunk 
ügyeletet. Az alsó tagozatos tanulócsoportjaink egész napos rend-
szerben tanulnak két tanító nénivel, de a felsõ tagozatos diákoknak is 
adunk lehetõséget délutáni foglalkozásokra. Iskolánk a szabadidõs 
foglakozások, szakkörök széles skáláját ajánlja fel a gyerekeknek és 
az iskolán kívül is vannak a tanulóinknak elfoglaltságaik, pl. zeneis-
kola, sportkör, szakkörök. Néha gondot okoz, hogy a délutáni tanu-
lást és az iskolai szabadidõs programokat egyeztetni tudjuk a diákok 
iskolán kívüli elfoglaltságaival. Persze azon vagyunk, hogy alkal-
mazkodjunk egymáshoz, és hogy a gyerekek minél több lehetõsé-
gekkel tudjanak élni sokoldalú fejlõdésük érdekében. 

Tanév végén mindig összegezzük az eredményeket. Mennyire elé-
gedettek a tantárgyi és a nevelési eredményekkel?
Összességében elégedettek vagyunk, tanulóink lelkesek, érdeklõ-
dõk, szeretnek iskolába járni. A tanulmányi eredmény véleményem 
szerint mindig gyermekfüggõ is. Egy-egy tanulócsoportunkban 
kimagasló eredményeket érnek el tanulóink, és vannak osztályok 
ahol gyengébbek az eredmények. Azokban az osztályokban, ahol 
megvan a húzóerõ, ott az eredmények is jobbak. Iskolai szinten a ta-
nulmányi átlagunk 4-es átlag fölött van. Az évzáró ünnepségen 140 
tanuló kapott jutalomkönyvet, kitûnõ és jeles bizonyítványért, pél-
dás magatartásért, szorgalmáért, és a versenyeken elért kimagasló 
eredményekért. Két tanulónknak javítóvizsgát kell tenni augusztus-
ban. A neveltséggel kapcsolatban úgy értékeljük, valamit elértünk. 
Vannak olyan visszajelzéseink, hogy a gyermekeink az iskolán kívül 
is tudnak illedelmesen viselkedni. Ebben nemcsak az iskola, hanem 
a családok példája is sokat számít, az iskolában pedig a jó példákat 
kell erõsítenünk. Nagyon kirívó magatartás probléma nem volt. Sze-
mély szerint fontosnak tartom a fegyelmet, a következetességet, a 
tiszteletet és a gyermekek iránti szeretetet, mert e nélkül nem lehet 
eredményeket elérni.  

Melyek azok a kimagasló versenyeredmények, amelyekre büszke 
lehet az iskola?
Rengeteg tanulmányi versenyen vagyunk túl. A házi versenyeken kí-
vül két rangos versenyt elsõ ízben rendezhettünk meg. A sikerekért 
meg kellett harcolni tanárnak, diáknak és szülõnek egyaránt. Annyi 
szép eredményt értünk el az évben, hogy felsorolni most nehéz len-
ne. A honlapunkon olvasható, hogy eredményesen vettünk részt 
különbözõ tanulmányi versenyeken, az alábbi kategóriákban a tel-
jesség igénye nélkül: szivacskézilabda, kézilabda, foci, asztalite-
nisz, sor- és váltóverseny, íjászat, sakk, kerékpár, katasztrófavéde-
lem, közlekedés, helyesírás, magyar nyelv, mese-, próza, rajz, ter-
mészetismeret, kémia, angol nyelv, elsõsegélynyújtás. néprajz, bib-
liai történetmondás, matematika, olvasás és szépkiejtés, dicséret-
éneklés, informatika.
2 különleges eredményt mégis kiemelnék, egy sportversenyt és egy 
rajzpályázatot: 
A Kinder + SPORT programot a tömegsport támogatására, népsze-
rûsítésére hozták létre, ezen belül is kiemelt figyelmet fordítva a fia-

talokra, az általános iskolás korosztályra. A legfontosabb cél a rend-
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szeres testmozgás megszerettetése a gyerekekkel, hogy az aktív sport 
késõbbi életük során is a mindennapok része legyen. Erre a prog-
ramra készült õsztõl iskolánk csapata is.
A budapesti MOM Sportcsarnokban rendezték meg a döntõt annak a 
nyolc csapatnak, akik a második Kinder + SPORT program elõdön-
tõibõl és középdöntõibõl is gyõztesként kerültek ki. Az iskolánk Csi-
maszok csapata is ott volt, hiszen az egész tanévben végzett kitartó 
edzésmunka, csapatunk lelkesedése, a szülõk bíztató szeretete meg-
hozta az eredményt! A kis csapatunk – nagyon szoros versenyben - 
országos 5. helyezést ért el.
Vigyázz! Kész! Közlekedj! címmel, Mese - Rajzpályázat Országos 
versenyen 3 alkalommal nyertek iskolánk tanulói. Az elõzõ évben    
1 millió Ft-tal, ebben az évben 700 000 Ft-tal gazdagította ez a nyere-
mény az iskola könyvtárát. 
Nemcsak ezek az eredmények számítanak, hanem a mindennapi 
munka, a hétköznapok feladatai legalább ilyen fontosak, amit itt is 
szeretnék megköszönni a gyerekeknek és a kollégáimnak.

Milyen feladatok várnak a nyári szünidõben a vezetõkre, pedagó-
gusokra?
Mivel két tanulócsoporttal több indul a következõ tanévben, ezért két 
új tantermet szeretnénk berendezni, felszerelni, hogy barátságos kör-
nyezet fogadja az oda érkezõ diákjainkat. Felújításokat is tervezünk, 
fõleg a mellékhelyiségek vannak olyan állapotban, hogy fontosnak 

tartjuk korszerûsíteni. Ahhoz, hogy elvárjuk a tanulóktól az illemtu-
dó viselkedést, a feltételeket is meg kell teremteni. 
A gyermekeknek többféle lehetõséget tudunk ajánlani a nyári szüni-
dõ hasznos eltöltésére, szervezett programokra. Eredményes pályá-
zatnak köszönhetõ, hogy Zánkán az Erzsébet tábor keretében isko-
lánkból 50 gyermek tölthet el egy hetet a Balatonnál a mi pedagógu-
sainkkal együtt. A minimális költségek miatt olyan hátrányos hely-
zetû gyermekek is részt vehetnek ebben, akiknek eddig ilyenre nem 
volt alkalmuk. 
Egyházközségünk évek óta szervezi a hittantábort is, lesz tenisz- és 
úszótábor, amit pedagógusaink szerveznek. Délelõtt úszásoktatáson, 
majd ebéd után teniszoktatáson és különbözõ játékokon vehetnek 
részt a gyerekek. Augusztusban a leendõ elsõs tanulóinknak Fecske-
tábor lesz, ahol a gyermekek játékos foglalkozások keretében ismer-
kedhetnek egymással és az iskolával. 

Kívánom, hogy a gyermekeknek és a pedagógusoknak is legyen a 
nyári szünidõ a pihenés, feltöltõdés ideje. Köszönöm Igazgató Úrnak 
az interjút, és kívánok neki is kellemes kikapcsolódást család-jával 
együtt!                                                                                        
                                                                                                               

Tisztelt Olvasók!
A Balmazújvárosi Általános Iskola igazgatójával, Molnárné Kiss 
Máriával készült interjút a következõ számunkban olvashatják!

 Juhász Ferencné
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Megannyi tanulmányt, kisebb írást olvas-
hattunk, olvashatunk az alföldi festészetrõl 
fekete-fehér ill. színes, gyengébb vagy job-
bacska képmellékletekkel.
Közben ki ne vágyott volna 
arra, hogy de jó lenne egyszer 
minden remekmûvet együtt 
eredetiben látni. S most végre 
itt van szinte mindegyik a deb-
receni Modem Alföld – Törté-
netek kétszáz év magyar kép-
zõmûvészetébõl címû tárlatán. 
Az alkotásoknak Debrecen 
nem csak bemutatási tere, 
hanem az alföldi mezõváro-
sok között emblematikus 
helyszíne is. 
A 142 alkotást felvonultató 
kiállításon szeptember 21-ig 
tobzódhatunk. 

A magyar képzõmûvészetben 

a legfajsúlyosabban megjelenõ táj, az Al-

föld. A kiállított mûvek sétára, kalando-

zásra hívnak. 

Az együtt soha nem látott képek mesélnek 

az alföldi festészetrõl, a táj bûvöletérõl, ha-

gyományhûségrõl, a múltat megõrzõ megú-

julásról, a pusztához fûzõdõ személyes vi-

szonyról, s közösségünk szellemi gyöke-

reirõl.

Markó Károly, Barabás Miklós, Ligeti An-
tal, Than Mór, Lotz Károly, Munkácsy Mi-
hály és Mednyánszky László munkája mel-
lett rangjához méltóan külön térben kap he-
lyet Csontváry Kosztka Tivadar Vihar a 
nagy Hortobágyon címû mûve. 
A kép méreteit messze felülmúlja maga a té-
ma, a természeti jelenség megfigyelésének 

és megörökíthetõségének örvénylõ feszült-
sége. A festményt a nagyközönség elõször a 
Modem-ben tekintheti meg Haranghy 
György korai fotómûvészeti remekeivel 

együtt. A fõvárosi és a külföldi akadémiák 
után számos mûvész a falusi környezetet 
választotta lakóhelyül, ez a környezet se-
gítette egyéni hangjuk kialakulását. 
Fényes Adolf, Tornyai János, Endre Béla, 
Koszta Jóózsef, Holló László, Nagy István 
és Tóth Menyhért számára az Alföld a tehet-
ségüket kibontakoztató táj.
 S itt vannak a húszas évekbõl a hortobágyi 
festõkolónia egykori alapítói, Boromisza 
Tibor, Káplár Miklós és Maghy Zoltán 
megdöbbentõ erejû, gátakat szakasztó sod-
rású festményei is. 
A második világégést követõen nem kevés 
festõ képe az életmódjuktól megfosztott 
pásztorsággal való azonosulást, illetve az 
elmúlt kor iránti vágyakozást testesíti meg. 
A kiállítás mûvészei: 
Almási Gyula Béla, Barabás Miklós, Bar-

csay Jenõ, Bihari Sándor, Bikessy-Heinbuc-
her József, Boromisza Tibor, Csontváry 
Kosztka Tivadar, Deák-Ébner Lajos, Endre 
Béla, Erdõs Péter, Fejér Csaba, Fényes Adolf, 

Fülöp Erzsébet, Haranghy 
György, Hézsõ Ferenc, Holló 
László, Georg Höllering, Izsó 
Miklós, Jancsó Miklós, K. Spá-
nyi Béla, Káplár Miklós, Kohán 
György, Kósa Ferenc, Koszta 
József, Kovács Mári, Kurucz D. 
István, Ligeti Antal, Lotz Ká-
roly, Maghy Zoltán, Markó Ká-
roly, Mednyánszky László, 
Munkácsy Mihály, Nagy István, 
Németh József, Orlai Petrich 
Soma, August von Pettenko fen, 
Rudnay Gyula, Sterio Károly, 
Szalay Ferenc, Szilágyi Lenke, 
Szomjas György, Szurcsik Já-
nos, Than Mór, Tornyai János, 

Tóth Menyhért, Zahoray János.
A kiállítási séta, kalandozás közben úgy gon-
doljuk, hogy a mozisátrakban, kuckókban 
megpihenhetünk. 
Ám a teljes falra, hatalmas méretben kivetített 
filmek látványukkal, erejükkel székbe szöge-
zik a látogatót. 
Georg Höllenring, Jancsó Miklós, Kósa Fe-
renc és Szomjas György megvágatlan mozija 
ebben a térben egyszerre lenyûgözõ, elvará-
zsoló és hátborzongató. 
A kiállítás nem kétórás. 
Hortobágyon a szegénylegényeknek tízezer 
napig talpuk alatt fütyül a szél…

Gencsi Zoltán

Csontváry Kosztka Tivadar: Vihar a Hortobágyon
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Dr. Takács Imre

 A Veres Péter Kulturális Központ dráma 
szakkörének 2007 óta vagyok tagja. Szilágyiné 
Jutka nénit, akkor ismerhettem meg, aki ab-
ban az évben velem egy idõben kezdte el a 
dráma szakköri munkát és jelenleg is veze-
tõnk. A hét év nagyon színes és gazdag volt. 
Sokat játszottunk, beszélgettünk, ismerked-
tünk a színház világával, a színpadi munká-
val. Több alkalommal léptünk fel a 
város különbözõ rendezvényein. 
Izgalommal töltött el bennün-
ket, amikor legelõször vitt el 
bennünket színjátszó fesz-
tiválra és nagy örömmel 
fogadtuk a bronz minõ-
sítésünket 
( A rest macska -2010). Ez 
két alkalommal szintén 
így alakult (A kislány, aki 
mindenkit szeretett-2011; 
Pánik a liftben-2012). Mi már 
szerettünk volna egy ezüstöt vagy aranyat kapni ,  
de nem így történt. Jutka néni türelemre intette a csoportot és azt 
mondta, hogy majd eljön annak is az ideje! Bátran állt egy újabb 
kihívás elé, amikor bennünket megkérdezve, közös döntés után be-
nevezett bennünket a Weöres Sándor XXIII. Országos Gyermek-

színjátszó Fesztiválra. 2014.. április 26-án negyedik alkalom-
mal izgalmakkal tele két csoporttal utaztunk el Hajdú-

nánásra Kaláris néven (2011. óta). A délelõtt folyamán 
úgy éreztük jól sikerült a fellépésünk. Hosszú várako-

zás után este ujjongva fogadtuk az örömteli hírt: Ka-
láris(nagyok): Kamaszkodó elõadása ARANY mi-
nõsítés, Kaláris(kicsik): Az együgyû házaspár, 
avagy „ Bolond lukból, bolond szél fú!”c. meséje 
EZÜST minõsítés! Ragyogó volt ez a nap! Az elért 

siker értékét tovább növelte, hogy a megye több 
városából érkezõ tizenhat csoportból, négyen kaptak 

arany minõsítést, köztük mi is, a „kamaszkodó” kama-
szok! Eddig is szívesen jártunk színjátszó fesztiválra, de 

ezentúl még nagyobb lelkesedéssel készülünk, ha úgy dönt a 
csoport. 2014. május 10-én a nagyok meghívást kaptak 
Kisvárdára, a regionális színjátszó találkozóra is, ahonnan 
újabb tapasztalatokkal, élményekkel tértünk haza! Tartalmas és 
szép tanévet zártunk! Számomra az arany minõsítés szép 

befejezése volt ennek a hét évnek! Lehet, hogy tényleg bûvös 
szám a hetes? A késõbbiekben továbbra is szívesen megyek majd 

szerepelni a többiekkel, ha szükségük lesz rám! 
A készülõdések során megtapasztalhattuk, hogy nagy munka 
koncentrálni a színpadon, figyelni a másikra, s a legjobbat akarni a 
közös cél érdekében, s hogy mindig bízni kell!
Köszönjük Jutka néni, hogy ezt meg tetszett tanítani nekünk:

„Nagy dolog hinni magadban, de még nagyobb hinni a többiekben.” 
/Tatiosz/

Rendezett környezet, kellemes hõfokon üzemeltetett úszómedence, 
kamilla logóval ellátott padok, a környezetbe illõ úszómesteri lelátók 
várják a Kamilla Gyógy-, Termál- és Strandfürdõ vendégeit. 
Ami viszont a régi, visszajáró fürdõzõknek is valóban feltûnik, az –a 
Mónus Béla fafaragó által megálmodott sakkfigurák látványa. E-
gyedi kivitelezés ez, mely bepillantást enged térségünk mondavi-
lágába. A szemet gyönyörködtetõ király, királyné, bástya - de so-
rolhatnám a sakk-készlet minden egyes bábjának megformálását-, 
valódi kikapcsolódást biztosít a sakk szerelmeseinek.  
Városunk felkérésének köszönhetõen Mónus Béla a téli hónapokat 
sem töltötte tétlenül, hisz megálmodni a sakk-készletet, aztán egy-
formára, de mégis minden egyes darabot egyedi jegyekkel ellátva 
megfaragni nem volt könnyû számára. Ahogyan mondta ,,igazi 
kihívás volt, hogy a bábok elférjenek egymás mellett a sakktáblán,  
közel egységes legyen a súlyuk, és minden egyes figura élettel 
telítõdjön”.  Ha másért nem, ezért a szeretettel faragott sakk-kész-
letért legalább egyszer látogassanak ki a Kamillába. Nézzék meg 
Önök is ezeket a mívesen megmunkált bábukat, játszanak egy jót, és 
töltõdjenek fel családjukkal, barátaikkal szépen fejlõdõ fürdõnkben. 
Egy hamburger áráért napozhatnak, úszhatnak, sakkozhatnak, vagy 
épp a gyógyvizes medencék selymes vizében áztathatják megfáradt 
tagjaikat. Higgyék el, más városba elutazni semmivel nem gazda-
ságosabb, mintha itthon váltanak egy családi belépõt, és kulturált 
környezetben strandolnak. 

Nyári napokon jobban figyelem a meteorológus elõrejelzését és kivá-
lasztom azt a napot, amikor a jól megépített kerékpárúton elbiciklizek 
Hajdúszoboszlóról Balmazújvárosra, hogy újra éljem gyermekévei-
met. 
Amikor elhagyom a 33.sz. utat egyre jobban tekerem a pedált. A csa-
torna hídjánál felerõsödnek azok a történetek, amikor Holb Petivel egy 
mérnöknek segítettünk a víz útjának meghatározásában. A hídtól nem 
messze volt egy tanya és a tulajdonos szerette volna, ha a víz útja elke-
rüli a tanyát. Kérése hiábavaló volt. 
Kissé fáradtan mindig megállok a Nádudvari utca 41.számú ház elõtt, - 
amire már 63. szám került- és felelevenednek fekete, rövid gatyás, me-
zítlábas gyermekéveim, a kertben jóízûen elfogyasztott nyestalma, csi-
csóka és málna ízei. Az udvar végén az ajtón kilépve a legelõn eltöltött 
boldog órák, ahol sokat rúgtuk a rongylabdát, a Fürge nevû, fehér ku-
tyám kíséretében a Széchenyi utca sarkán lévõ kútból hazavitt ivóvíz, a 
nyári esõk után a Kossuth utca elején felgyûlt langyos vízben történõ 
ugrálás és sok számtalan egyre erõsödõ  emlék.  
Holczer bácsi kerékpárkölcsönzõjétõl néhány fillér ellenében kaptunk 
biciklit, amivel a poros úton átruccantunk a hajdúszoboszlói fürdõbe. 
Akkor még álmodni sem tudtam arról, hogy egyszer saját kerékpáron 
pedálozok a két település között úgy, hogy fizikailag a fürdõváros lesz a 
végleges otthonom, ahová a hajdúszoboszlói feleségem miatt végleg 
„beutalót” kaptam. Arra sem gondoltam, hogy sok évtizeddel késõbb 
nagyon le kell zárni a kerékpárt, így védekezni a „bicikli-gyûjtõk” 
miatt. 
A nagy visszatérések lelkierõt adnak. Homérosz is azt mutatja be 
Odüsszeusz történetében, hogy az ember visszatér a földre, az anya-
földre, amelytõl életet kapott. Ezekre a visszatérésekre egyre inkább 
szükség van az anyagi javakra túlzottan koncentráló, a profitot haj-
szoló, lélekvesztõ világban, ami az õszinte emberi kapcsolatokat is 
veszélyezteti. Egyetemi éveimet befejezve professzorom az életutamra 
azt tanácsolta, hogy „ha kocsid lesz ne felejts el gyalog járni”. Ez a 
veszély sohasem fenyegetett, mert csak kerékpárt vásároltam. Azonban 
sokszor megtapasztalom, hogy a hivatali kocsikkal közlekedõk elfe-
lejtenek „gyalog járni”, a hétköznapok gondjaival bajlódó emberekre 
figyelni. Elfelejtik, hogy az õszinte kapcsolatokra nekik is szükségük 
lehet még, hisz ahogyan az egészség, úgy a gazdagság és a ,,hatalom” is 
mulandó.

Lénárt Judit

Takács Erika
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A Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet több, 
mint ötmillió forint támogatást nyert munkahelyi szak-
mai, a vállalkozás mûködésével kapcsolatos képzések 
megvalósítására.
A Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet több, 
mint fél évszázada a lakosság szolgálatában, a vidék bank-
jaként van jelen a pénzpiacon. Ügyfelei bizalma eddig is jó 
alapot adott a fejlõdéshez. A mindig megújuló piaci és 
ügyféligényekhez alkalmazkodva a takarékszövetkezet 
folyamatosan bõvítette termék kínálatát és igyekezett nö-
velni szolgáltatási színvonalát. A Takarékszövetkezet – a 
még magasabb szintû ügyfélkiszolgálás érdekében – 
komplex képzési programot dolgozott ki. Ennek megva-
lósítását biztosította az Új Széchenyi Terv keretében meg-
hirdetett „Munkahelyi képzések támogatás a mikro és kis-
vállalkozások számára a konvergencia régióban” pályá-
zaton nyert 5 148 433 forint támogatás.
Másfél éves képzési programunkon szinte valamennyi 
munkatársunk részt vett. A komplex képzési program leg-
fontosabb részét az értékesítési képzések alkották. Ezek 
mellett nagy létszámban vettek részt a munkatársak szak-
mai képzésen is. A pályázat megvalósítása 2014. március 
31-ig tartott. A képzések 45 munkahely megõrzéséhez is 
hozzájárultak.

Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet
Cím: 4060 Balmazújváros, Veres Péter u. 3.
Tel: +36 52 580 660 
honlap: www.balmaztakarek.hu
E-mail: kozpont@balmazujvaros.tksz.hu

LEZÁRULT A BALMAZÚJVÁROSI 
LENGYEL MENYHÉRT VÁROSI KÖNYVTÁR 

ÚJGENEREÁCIÓS SZOLGÁLTATÁSAINAK KIALAKÍTÁSA

2014. március 31.

A projekt a használói igények minél szélesebb körû kielégítésére irányult. 
Fontos szempont volt az állomány minél sokoldalúbb hozzáférése, az esély-
egyenlõség, a gyermekkorosztály olvasásnépszerûsítõ és oktatást támogató 
programja, a fogyatékkal élõk számára sajátos könyvtári szolgáltatás kia-
lakítása, valamint a többi célcsoport elvárásainak megfelelõ kiszolgálás.

Balmazújváros Város Önkormányzata közel 50 millió forintot nyert a TÁMOP-
3.2.4.A-11/1-2012-0093 kódszámú pályázaton a Lengyel Menyhért Városi 
Könyvtár újgenerációs szolgáltatásainak kialakítására. 
Fõ tevékenységként az informatikai fejlesztésekre fókuszáltunk, amely a szer-
vezet mûködésének hatékonyságát, az esélyegyenlõséget és a használók mege-
légedettségének fokát növelte. Létrejött az Új Generációs Katalógus, amelyen 
keresztül az OPAC többféle szolgáltatást tud nyújtani, például alkalmas kapcso-
lattartásra is. 
Az informatikai hardver- és szoftverfejlesztéseken túl nagy figyelmet fordítot-
tunk az olvasóvá nevelés folyamatára is, amely elsõsorban a gyermek-
korosztályt érinti. 
A „Szünidõ a könyvtárban”, a „Könyvtári tanulószoba”, valamint a 
„Könyv@ok” olvasónapló pályázat is motivációt nyújtott az ide látogató gyer-
mekeknek ahhoz, hogy aktív könyvtár-használóvá váljanak. 
A fogyatékkal élõk számára könyvtári foglalkozást terveztünk, melynek címe: 
„Én ezt tudom” – a beszerzett videokamera segítségével a foglalkozáson doku-
mentált folyamatokat a továbbiakban is alkalmazni tudják.
Fejlesztéseinknek köszönhetõen a könyvtár megfelel a 21. századi elvárá-
soknak. 
Programjainkon részt vevõ közönségünk ezál-
tal is aktív könyvtárhasználóvá vált.

MUNKAHELYI KÉPZÉSSEL A 

SZÍNVONALÁNAK EMELÉSÉÉRT 
A BALMAZÚJVÁROS ÉS VIDÉKE 

TAKARKÉSZÖVETKEZETI SZOLGÁLTATÁSOK  

TAKARÉKSZÖVETKEZETNÉL

A baloldal érzelemszegény választási kam-
pánya kapcsán felerõsödtek gyermekéveim 
emlékei, amikor a balmazújvárosi faluvégi, 
nádfedeles, petróleumlámpás házban mû-
ködõ vegyesboltban szüleim nem csak áru-
val, hanem érzelmi azonosulással is „kiszol-
gálták” a törzsvevõket. Tíz-tizenkétéves 
gyermekként nap, mint nap megtapasztal-
tam, hogy szüleim a vacsora alkalmával 
sokszor beszélgettek arról, hogy a gondok-
kal bajlódó törzsvevõnek milyen hasznos ta-
nácsot adjanak. Ezek a gyermekként megélt 
élmények a tanári és képviselõi munkámra 
is hatással voltak.
Országgyûlési képviselõként az emberek-
ben nem csak a választókat, hanem a min-
dennapok gondjait, örömeit megélõ egyé-
neket is láttam, igyekeztem azonosulni ér-
zelmeikkel. Amikor pl. Hajdúbagoson ebéd 
elõtt a kampányfõnökömmel, Dede Ernõvel 
becseppentünk egy családhoz a házi-
asszonnyal mi is együtt hámoztuk a krum-
plit és beszélgetés közben teljesen azono-
sultunk érzelmeikkel, nem csak fizikailag, 
hanem lélekben is ott voltunk a családnál. 
A baloldal veresége után sokan hangoztat-

ják, hogy nem csak értelem-
mel, hanem érzelemmel is kö-

zel kell kerülni a választókhoz. Ez igen 
megkésett felismerés. 
Josef Alios Schumpeter osztrák közgazda, a 
politika tudomány megalapítója az 1900-as 
évek elsõ felében hangsúlyozta, hogy az át-
lagember viselkedése eltér a privát és a köz-
életi szférában. ,,A privát szférában a dön-
tések racionalitás, a közvetlen tapasztalatok 
birtokában születnek. A racionalitás úgy tû-
nik el, ahogy távolodunk a családi és üzleti 
élet területétõl a közügyek birodalma felé. 
Az átlagember visszaesik a gondolkodás 
alacsonyabb színvonalára.” 
Hámori Balázs egyetemi tanár az 1998-ban 
megjelent Érzelemgazdaságtan c. mûvében 
kifejti, hogy az érzelmeknek a gazdaságban 
is jelentõs szerepe van. Ezen könyvrõl írt re-
cenziómban rámutattam arra, hogy a nega-
tív érzelmek fékezik, a pozitív emóciók ser-
kentik a gazdaságot. Szakmai berkekben 
közismert, hogy az emberek igényüknek 
megfelelõen válogatnak a tömegkommuni-
kációs választékból, a pártok választási 
programjából, az igényeket viszont az érzel-
mek határozzák meg. Ezért hiába jó egy párt 
választási programja, ha nincs rá igény. 

Mindezek miatt szükség van olyan képvise-
lõkre, akiknek érzelemgazdagsága, a mások 
élethelyzetébe való beleélés is jelen van le-
galább olyan színvonalon, mint szüleim ve-
gyesboltjában megtapasztaltam. Fontos kö-
vetelmény mások érzelmeinek felismerése 
és az érzelmekkel való mûvészi bánásmód. 
Csak az a politikus tud hatással lenni nem 
csak az észre, hanem a szívre is, akinek érzel-
mi reakciója a másik emberhez igazodik, ér-
zelmekben is teljesen jelen van a másik em-
ber számára. 

Dr. Takács Imre

10 fõs csapatok nevezését várjuk
a Kamilla Gyógy-termál és Strandfürdõben

megrendezésre kerülõ

Jelentkezni lehet augusztus 10-ig
a mûvelõdési központban.

Nevezési díj: 4000 FtSzervezõ: 
VPKK-mûvelõdési központ
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Dr. Tiba István polgármester 
köszöntõjébõl:
,,Mi, a kelet legnyugatibb népe, ha valamit lét-
rehozunk, mindig a szívünkre és szenvedé-
lyünkre, a lelkünkre és lelkesedésünkre, va-
gyis a reménységünkre hagyatkozunk. A mi 
hitünk általában cselekvést jelent. 
Így volt ez velünk is 2006-ban, amikor meg-
kaptuk a város vezetésének lehetõségét. Idea-
listán álmodtunk, aztán az álomból cselekvés 
lett. Mint a színházban, vagy a filmvásznon. A 
másoknak csak álomképként megjelenõ ren-
dezett városi arculat, az addig csak elképzelt 
mesebeli képek alkotó munkára ösztönöztek 
bennünket. Talán patetikusnak tûnhet amit 
mondok, de azt éreztem és érzem, hogy nem is 
én, hanem elsõsorban a jövõbe vetett bizalom 
választotta ki körülöttem az embereket. A 
képviselõket, munkatársakat, intézményveze-
tõket, akik bizalmat adtak ahhoz, hogy jobbat 
és többet tegyünk elõdjeinknél. Bizalmat és 
hitet adtak ahhoz, hogy valóra váljanak közös 
álmaink. 
Kedves Ünneplõk!
Megszülettek a csodák, a várva várt eredmé-
nyek: elkészült a Kamilla Gyógy-, Termál- és 
Standfürdõ, megújultak közintézményeink – 
bölcsõde, óvodák, iskolák –, helyére került a 
Városi Piac, számtalan füves-pálya várja a mo-
zogni vágyókat, együtt szurkolhatunk a kézi-
labda csapatoknak elkészült Sportcsarno-
kunkban, bõvítettük Idõsotthonunkat, megú-
jult a Semsey kastély, köztéri szobraink – 
Semsey Andor, Lengyel Menyhért, Pásztorok 
tere – jelzik az idelátogatóknak, nagyra érté-
keljük elõdeink teljesítményeit.
Megszépült a város kulturális életében, a kö-
zösségeink összetartásában komoly szerepet 
játszó színházterem: ekkor 2009. április 30-át 
írtunk.
Majd 2010. február 12-én, Soós Imre szüle-
tésének 80. évfordulója alkalmából emlékez-
tünk városunk híres szülöttére: családtagok, 
színészkollégák, tisztelgõk.
Itt megfogadtuk, hogy emlékét nemcsak ut-
canév fogja õrizni Balmazújvároson, de szob-
rot is állítunk a megismételhetetlen teljesít-
ményeket nyújtó csodának, a zseniális szí-
nésznek.
Aztán 2012. november 30-án felavathattuk 
Soós Imre mellszobrát itt, a mûvelõdési köz-
pont elõtt. A fiatal szobrászmûvész Freund Éva 
alkotását az óta sokan megcsodálták. 
Szülõvárosa, Balmazújváros is elmondhatja, 
hogy nemcsak a Nemzeti Színház parkjában, 
több neves színész között felavatott Párkányi 
Raab Péter alkotása emlékezik kiemelkedõ 
alakjára, (2002. március 15.) de mi is õrizzük 
szívünkben azt a csodát, azt a teljesítményt, 
melyet Soós Imre hagyott ránk. Az elmúlt két 
évben aztán a szobor környezete is méltó lett 
arra, hogy a városlakók, a hozzánk csak ven-
dégségbe érkezõk jó szívvel térjenek be a 
kultúra fellegvárába. Megszépült az épület, 
megújult ez a kis park is. 
Az elmúlt 5 évben számtalan elõadásnak, be-
szélgetésnek, színházi és zenei produkciónak 
adott helyet színháztermünk. De pótolni tudta 
azt az ûrt is, melyet a Soós Imre Filmszínház 

bezárása jelentett. A színházteremben immár 
harmadik éve mûködõ hétvégi filmvetítés, 
megpróbálja újra visszahódítani az embere-ket 
a filmvászon elé.
Kedves Vendégeink! Soós Imre elõtt tisztel-
gõk!
Hívtuk és vártuk Önöket erre a délutánra, me-
lyet az Õ nagyszerû és feledhetetlen pályá-
jának megidézésével, személyisége sokszínû-
ségét magában hordozó mellportréjának le-
leplezésével szeretnénk emlékezetessé tenni. 
Városunk nemsok világnagysággal büszkél-
kedhet, Soós Imre méltán tartozik közéjük. 
Így adósságunkat törlesztjük elõtte, amikor 
nem véletlenül- felújított kultúrházunk felé 
nézõ mellszobra elõtt - avatjuk fel színház-
termünket, és mutatjuk meg büszke tekintetét a 
világnak.”

Juhász Ferencné Erzsike nyugalmazott 
pedagógus megemlékezésébõl:
,,Tisztelt Vendégek! Kedves Balmazújvárosi-
ak! Családtagok! Soós Imre utcai lakosok!
Volt egyszer egy szegénylegény, aki a bal-
mazújvárosi tanyavilágban született, fogta 
magát, álruhát öltött, és elindult a nagyváros-
ba szerencsét próbálni. 
Örömmel tölt el, hogy engem ért az a meg-
tiszteltetés, hogy városunk nagy szülöttére, az 
ország egyik legendás színészére, mindenki 
Ludas Matyijára, a mesebeli királyfira, Soós 
Imrére emlékezzek. Abban a szerencsés hely-
zetben vagyok, hogy akkor voltam fiatal, ami-
kor itt nálunk a mozi még a kultúra egyik élõ és 
mozgalmas helyszíne volt.  Gyermekkorom 
legnagyobb élményei közé tartoznak a 
vasárnap délutáni mozi látogatások. A Film-
színház olyan volt nekem, mint egy elvarázsolt 
kastély. Belépve a mozi elõterébe már egy más 
világban éreztem magam. Itt találkoztam elõ-
ször a világ legnagyobb színészeivel, itt néz-
hettem meg a Jókai, Móricz Zsigmond, Gár-
donyi Géza regényekbõl készült legszebb ma-
gyar filmeket. Itt ismertem meg a mi Soós 
Imrénket is, aki azonnal elbûvölt a mosolyá-
val, a játékával. A Lúdas Matyi volt az elsõ 
film, amiben megszerettem, de itt lát-hattam 
õt, mint Torma Ferit, Gyuri pincért, Bíró Má-
tét, Rácz Pistát is, és minden szerepében felejt-
hetetlen emlékeket hagyott ben-nem. 
A balmazújvárosi mozi alig vette fel a Soós 
Imre nevét, néhány év múlva bezárta kapuit. 
Tudtuk, hogy nem tud már lépést tartani a 
modernebb technikával, vártuk a felújítást, 
korszerûsítést, de lassan bele kellett törõd-
tünk, hogy ez nem fog valóra válni. A csaló-
dást még csak fokozta, hogy milyen méltatlan 
célokra használták az épületet, és hogy Soós 
Imre neve még sokáig ott ékeskedett, mint aki 
maga sem hiszi el, hogy nincs tovább. Pedig õ 
rövid életútja alatt mindent megtett azért, hogy 
ne így legyen. 14 filmszerepben és 16 színpadi 
szerepben bizonyította tehetségét, zsenialitá-
sát. Legendás indulásáról õ maga így ír öné-
letrajzában:
„Tíz éves lehettem talán, amikor életemben 
elõször voltam moziban. Attól a pillanattól 
kezdve állandóan arról ábrándoztam, hogy va-
lamikor én is nagy mûvész leszek. Az életem 

fordulópontja 1949-ben következett be. Ekkor 
érkezett a Szabad Népben egy cikk, amelybõl 
megtudtam, hogy szegényparaszt és munkás fi-
atalokat vesznek fel a Horváth Árpád színész-
kollégiumba. Azonnal megírtam a kérvénye-
met. Mindig emlékezni fogok rá, egész éjjel le 
nem hunytam a szemem. Két nap múlva meg-
érkezett a válasz, egy vonatjegy Budapestre. 
Így kerültem életemben elõször a fõvárosba. 
Tele voltam izgalommal, kíváncsisággal. E-
gész nap bolyongtam a városban, öt óra felé 
valahogy megérkeztem. Akkor már a csizmám 
a kezemben volt. Mire a verset elmondtam a 
torkomban éreztem a szívem.” 
A felvételi vizsgán azonnal felfigyeltek az õs-
tehetségre. Elsõ szerepében a Talpalatnyi föld-
ben annyira jó teljesítményt nyújtott, hogy 
meggyõzte a filmgyári nagyságokat, hogy õ az 
ideális választás az elsõ hazai színes film fõ-
szerepére. De ki más lehetett volna a Ludas 
Matyi fõszereplõje, mint õ, hiszen ez a me-
sebeli hõs valóban a libalegelõrõl indult. Ludas 
Matyi harca Döbrögi urasággal neki nem csu-
pán játék, nem mese, hanem maga az élet, a va-
lóság volt. A Ludas Matyival neve berobbant a 
köztudatba, és a Keleti blokk legrangosabb 
fesztiválján, Karlovy Varyban a húsz éves fiút a 
legjobb fõszereplõnek járó díjjal jutalmazták. 
1956-ban ismét megtalálta egy igazi nagybetûs 
szerep a Körhinta. Törõcsik Mari és Soós Imre 
alakítása vitathatatlanul a magyar filmtörténet 
emblematikus pillanatai közé tartozik. A Kör-
hintán és a táncban szédülõ tekinteteik olyan 
hatással voltak ránk, hogy együtt repültünk a 
körhinta és a tánc mámoros forgatagával. Sok-
sok évvel késõbb Szabó István filmrendezõ 
mesél a francia köztársasági elnökrõl, aki egy 
interjúban kifejti, számára a film nem más, mint 
egy régi moziemléke, amelyben egy fiú és 
leány a körhintában egymást kergetik. Ez jelzi a 
Körhinta világsikerét, Törõcsik Mari és Soós 
Imre örökbecsû alakjának nagyságát. 
A budapesti forgatásokkal párhuzamosan 
1952-tõl Debrecenben játszott, ahol végre föl-
fedezték benne az igazi színészt. Itt kapta meg 
élete legnagyobb színpadi szerepét Shakes-
peare Rómeóját, és még hány ilyen várt volna 
rá. A darab rendezõje Vámos László volt, aki 
Soós Imre Rómeó alakítását karrierje csúcsa-
ként emlegette.  Mi vidéken élõ fiatalok nem 
láthattuk ezeket a sugárzó, lobogó színpadi 
szerepeket, csak megsárgult filmkockák, bará-
tok, színésztársak emlékei õrzik ezeket a fe-
lejthetetlen pillanatokat. Fáklyaláng, Sok hûhó 
semmiért, Éjjeli menedékhely, Egerek és em-
berek, hogy néhányat említsek, és mindig új 
szín, lendület, humor, szenvedély jellemzi ala-
kításait. 
Soós Imre úgy játszott minden szerepet, mintha 
rászabták volna, olyan színész volt, aki el tudta 
hitetni a karakter belsõ igazságát. 
A forradalom leverése után állandósult belsõ 
vívódása. Szerepeiben is voltak sérelmei. E-
gész életében Hamlet szerepére vágyott, de ez 
nem adatott meg neki. Ha már életében nem 
lehetett Hamlet, azzá lett megrendítõen korai 
halálában. ….. 
Huszonhét év nagyon rövid idõ egy ember 
életében, de neki elég volt a halhatatlanságra.”
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Páratlanul kiemelkedõ évet zártak idén nõi és leány kézi-
labdásaink felnõtt és utánpótlás szinten egyaránt. A Nõi Kézilabda 
Klub és a Kalmár DSE fennállásának legjobb eredményét érte el.

- Felnõtt lányaink a megyei bajnokságból felkerülve, újoncként 
bravúros teljesítménnyel, megnyerték a nõi NB-II Észak keleti 
csoportját. A siker értékét növeli, hogy a csapat zöme saját ne-
velésû, balmazújvárosi játékos. A gárda ezzel jogot szerzett a 
magyar bajnokság második vonalában, az NB-I/B-ben való in-
dulásra.

- A juniorok is kiválóan helytálltak a junior bajnokságban. Elsõ 
éves szereplõként a bronzérmet sikerült megszerezniük. A csa-
pat nagy része három-négy évvel fiatalabb az alsó korhatártól, 
így adott az elõrelépés lehetõsége. A játékosok egy része a 
felnõtt csapatban is helyet kapott, ahol nem vallottak szégyent.

- Gyerekcsapataink is sikert sikerre halmoztak. Az Erima Orszá-
gos Kézilabda Utánpótlás Bajnokság a legmagasabb szintû kva-
lifikációs versenysorozat hazánkban. A Sterbinszky régióba há-
rom megye ( Hajdú, Szolnok, Békés ) korosztályos csapatai tar-
toznak. 
Az 1999-es korosztályban az egyesület ifjú játékosai veretlenül a 
régiódöntõ aranyérmesei lettek.

- Az Erima Gyermekbajnokság kiemelt csoportjában a tavalyi 
országos eredményük alapján, alanyi jogon vehetett részt a 
2001-2002-es korosztály. Az új lebonyolítási szisztéma szerint a 
bajnokság 10 fordulójában, több mint 6000 km-t utazva bejártuk 
az egész országot. Gyõr, Szombathely, Kozármisleny, Szeged, 
Budapest volt többek közt mérkõzéseink helyszíne. A korai 
kelés és az egész napos utazás ellenére az alapszakasz 5. helyén 
zártunk. A budapesti rájátszásban sikerült megvédeni helyezé-
sünket, így az immár ötszörös országos döntõs balmazújvárosi 
csapat lett Magyarország ötödik legjobb együttese. Ez annak 
fényében is kiemelkedõ eredmény, hogy míg a többiek Akadé-
miai szintû, több városból összeszedett válogatott csapattal vet-
tek részt a bajnokságban, addig a mieink zöme egy osztályba jár.

- A Kalmár DSE IV. korcsoportos lányai a megyei Diákolimpia 
megyei döntõjében ezüstérmet szereztek. Ezt a teljesítményt a 
salgótarjáni országos elõdöntõn is megismételték, tovább 
növelve a balmazújvárosi utánpótlás kiváló hírnevét.

- Városunk eddig egy Diákolimpiai elsõséggel dicsekedhetett. A 
60-as évek végén még Komáromi Ákos fiai nyerték meg az 
akkori úttörõ olimpiát. Azóta négyszer kerültünk országos 
döntõbe, de a döntõkön rendre alulmaradtunk. Ezért is páratlan, 
hogy több mint 40 évvel késõbb a Balmazújvárosi Általános 
Iskola III. korcsoportos lányai Pécsett megszerezték a 
„Magyarország Diákolimpiai Bajnoka” címet. A kvalifikációs 
versenysorozatra az ország 258 csapata nevezett. A megyei 
döntõn és az országos elõdöntõn egyaránt elsõ helyen végzõ 
gárda nagy fölénnyel jutott a 8 csapatos országos döntõbe. Itt az 
együttes valamennyi csoportmérkõzését megnyerve a 
keresztjáték során a késõbbi bronzérmes tápiószelei csapatot 13 
góllal legyõzve került a döntõbe, ahol a gyõri Gárdonyi iskola 
várt lányainkra. Nagy csatában végül az újvárosi lányok 
diadalmaskodtak 21-19 arányban, ami a hõn áhított bajnoki 
címet jelentette számukra. A mérkõzés lefújása után az ország 
legjobb szülõi szurkológárdája óriási ovációval és pezsgõ-
fürdõvel ünnepelte ifjú kéziseinket és a fantasztikus eredményt. 
Külön köszönjük Tiba István polgármester úr, Bényei Sándor 
igazgató úr és Molnárné Kiss Mária igazgató asszony és a kedves 
szülõk támogatását! Reméljük sok hasonló sikerben lesz még 
részünk!

Melkó Károly
testnevelõ-edzõ

Hónapok óta gondolkodom, hogy írjak a balmazújvárosi kézilabdások-
ról, de a május 09-11-ig megrendezésre kerülõ diákolimpia tette fel az i-re 
a pontot. Már elsõ nap reggel 8-tól este 8-ig csak kézilabda. Délelõtt a 
diákok, délután pedig felnõtt férfi csapatunk játszotta Nyíregyházával a 
sorsdöntõ mérkõzését. És aznap délután bizony büszkén kimondhattuk, 
hogy bajnokcsapatunk van! Gratulálunk nekik és alig várjuk az NB1-es 
mérkõzéseiket.
 A következõ napon a Veres Péter Gimnázium Csapatának szurkol-
hattunk, akik bejutottak a döntõbe. Az utolsó napon pedig a dobogós 
helyekért folyt a a küzdelem, ahol középiskolánk csapata az ezüstérmet 
mondhatta magáénak. És itt még korántsem lett vége a napnak, mert 
délután a lányaink Nyíregyháza csapatát fogadták és itt is eldõlt, hogy a 
csoportjukban ki lesz a bajnok. Természetesen itt is bajnokcsapatot 
ünnepelhettünk. Õket is köszönet illeti érte. Egyszóval ez a három napos 
maratoni kézilabda sorozat történelmet írt városunk életében, és minden 
elismerés a szervezõké, akik ezt a remek és színvonalas rendezvényt 
összehozták nekünk. De a legnagyobb elismerés a lányainké és fiainké, 
akik sikeresen szerepeltek, öregbítve ezzel városunk hírnevét, és hatal-
mas élményt és örömet adva ezzel a balmazújvárosi nagyszámú szurko-
lótábornak a 2013-2014-es idényben.
 Az alábbi kis nótával kedveskednék fiainknak:

Csak a 6. helyen sikerült végezni serdülõ csapatunknak a május 31. 
június 1-2 án Szigetszentmiklóson megrendezett országos döntõ-
ben. Ez az eredmény talán egy kicsit csalódásnak tûnik az eddig 
sikerhez szokott szurkolóknak, de a többi csapatokat ismerve már 
ez egyáltalán nem az.
A csapatok számára egy hosszú sorozat után következett a döntõ. 
Elõzetesen sok mérkõzést kellett megvívni, hogy idáig eljussanak 
a részvevõk. A versenykiírás szerint körmérkõzésen döntik el a 
résztvevõk a helyezések sorrendjét.

Az elsõ találkozón Gyöngyös csapata az ellenfél. Õket jól ismerve  
másodikként jöttek tovább,úgy az alapszakaszból, mint a B cso-
porttal megvívott rájátszásból.

Jól kezdtük a mérkõzést és a 6.p,:4-1, a 12.p,: 6-4, a 18.p,: 9-5, és a 
21.percben már 11-6 az eredmény.
Nem így alakult a második játékrész az ellenfél össze kapta magát 
és megfordították az eredményt, csapatunk nem tudott felpörögni 
és gyöngyösi sikerrel zárult a találkozó.

Kõnig- Trade Balmazújvárosi KK- Gyöngyösi KK 19-25 (13-10)
Ld:Király D. 4, Kulcsár L. 4, Buglyó L. 4,.

(folytatás a következõ oldalon)

Jöttek õk a nagyvilágból, kézisek õk a javából.
Harcolnak õk télen, nyáron.
Hajrá fiúk, hajrá fiúk megcsináljuk!
Hajrá fiúk megcsináljuk!
A nagy cél most ki van tûzve,
feljutni az NB-be.
Ezért õk keményen küzdenek, 
Gyõzelemrõl, gyõzelemre menetelnek,
Gyõzelemre menetelnek.
Itt áll mögöttük sok ember,
Kik szurkolnak igaz szívvel.
A tenyerük nagyon piros,
szurkolásból, szurkolásból favoritok.
Szurkolásból favoritok.
A meccseken jót szurkolunk,
a fiúkat biztatgatjuk.
Meghálálják sok-sok góllal,
Hajrá Balmaz, hajrá Balmaz, hajrá Balmaz!
   Hajrá Balmaz, hajrá, hajrá!

Szilágyi Györgyné
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A második mérkõzésen Veszprém csapata az ellenfél.

Az elején minden biztató volt számunkra, majd 3-4 után néhány 
vitatható ítéletet követõen meglépett az ellenfél a 12.p,: 3-9, a 15.p,: 
6-9,.  Jól játszik a Tréki csapat és a 20.p,: 9-11, majd újabb néhány 
játékvezetõi baki és 25 perc után 10-16 oda.
A második félidõben már csak a Veszprém akarata érvényesült és 
fölényes gyõzelmet aratott.
Kõnig- Trade Balmazújvárosi KK- MKB MVM Veszprém  18-
32 (10-16)
Ld:Buglyó L. 8, Király D. 3,.

Második játéknap a Veszprémet legyõzõ Csurgó az ellenfél.
Összekapták magukat játékosaink és a mérkõzésen, végig vezetve 
nagyszerû játékkal megnyerték a találkozót.
Csurgó KK- Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK  26-28  (11-13)
Ld:Buglyó L. 8, Szabó Z. 6. Veres I. 3, Csiha G. 3,.
Az eredmény alakulása:12.p,:3-7,  19.p,:5-11,  23.p,:8-12,  
36.p,:13-18,  45.p,:22-26,.
A mérkõzés után sokan megjegyezték edzõk, csapatvezetõk, hogy 
Õk ezt a Balmazt ismerik és csodálkoztak az elõzõnap teljesít-
ményén.

A délutáni mérkõzésen Békéscsaba az ellenfél, játékosai az NB I.-es 
Orosháza junior ill. ifi csapataiban edzõdnek.
Valószínû az elõzõ mérkõzés sokat kivett játékosainkból és már az 
elején 0-4 majd a 12.p,:3-8. Nem sikerült a góllövés és egyre jobban 
meglépett az ellenfél. A második játékrészben egy rövid idõre 
összekapta magát a csapat és a 39.p,:13-17 az eredmény, de ez kevés 
volt az egyenlítéshez.
Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK  - Békéscsaba DKSE  17-22 
(6-14)
Ld:Buglyó L. 7, Borza M. 3.

Az utolsó játéknap a Pick Szeged csapata az ellenfél.
Ezen a mérkõzésen is jelentkezett a tanácstalanság és a gólképte-
lenség, így 5-3 után megléptek a Pickesek és a 16.p,:10-3.  
A második játékrész már egy kiegyenlítettebb játékot hozott, de 
ezzel sem kerülte el a csapat a nagy arányú vereséget.
Pick Szeged- Kõnig Trade Balmazújvárosi KK  24-14 (15-6)
Ld:Mihalkó Gy. 5, Borza M. 3,.

A döntõ végeredménye:

1. MKB MVM Veszprém  8 pont.
2. Csurgó KK                    7 pont.
3. Békéscsaba DKSE      6 pont.

A nyilván népszerû Tréki csapat sok-sok mérkõzést vívott nagy 
létszámú közönség elõtt és talán ez egy kicsi hiányzott a döntõben. 

A BKK kereténél fontos megemlíteni, hogy itt mindenki szûkebb 
hazánkban nevelkedett és saját nevelésû játékos!

Játékosaink az OSB mérkõzései mellett a megyei pontvadászatban is 
szerepeltek, ahol a felnõttek mezõnyében  I. helyen végeztek.
Városunkban a középiskolában tanuló diákoknak még a VI. kor-
csoportos Diákolimpia Országos Döntõjében is részt kellett venni, 
melynek Balmazújváros adott otthont, ahol a döntõben Veszprém 
csapatával mérkõztek és végig nagy csatában  26-24 (12-11) alul-
maradtak, így a második helyen végeztek.

Az egész szezon során lejátszott tétmérkõzések:
Buglyó L. 67 mérkõzés, Borza M. 65, Kulcsár L. 64, Veres I. 62, Király 
D. 58, Szabó Z. 49, Péterszegi M. 47, Bokor J. 44, Téglási R. 42, Jenei T. 
36, Mihalkó Gy. 35, Csiha G. 32, Kapusi G. 32, Szarvas B. 26, Kállai Sz. 
26, Bakó S. 23, Hartman D. 12, Pénzes Á. 6, Koroknai P. 4, mérkõzésen 
szerepelt. A 1999. 01. 01 után születettek e mellett  az Erima 
bajnokságban is szerepeltek.

Hegedûs Lajos

Mozgalmas éven van túl az NBII-es lab-
darúgócsapatunk. Egy évvel ezelõtt maga-
biztosan sikerült kiharcolnunk az egycso-
portos másodosztályba való jutást, s ma 
már azt is kijelenthetjük, hogy itt is meg-
álltuk a helyünket. Az õszt a nagyon elõ-
kelõ, az egész mezõnyt meglepõ negyedik 
helyen zártuk, de a tavaszunk már nem volt 
ilyen fényes. Ez menet közbeni edzõvál-
tást is eredményezett, s Híres Gábor helyét 
a szakmai igazgatónk, Pajkos János vette 
át a bajnokság befejezéséig. Végül a nyol-
cadik helyen végeztünk, ami nem hangzik 
rosszul, különösen annak fényében, hogy olyan nagyvárosok klubjai 
„nézik a hátunkat”, mint Zalaegerszeg, Sopron, Szolnok, vagy Tata-
bánya. Az utolsó mérkõzés után Pajkos Jánossal ültünk le beszélgetni a 
bajnoki szereplésünkrõl, és már kicsit elõre is tekintettünk.

- Huszonkét fordulóban szakmai igazgatóként, míg nyolcban 
vezetõedzõként láthattad a csapatunkat. Milyennek ítéled meg ezt a 
magunk mögött hagyott szezont?

- Vegyes a kép. Egy ideális nyári felkészüléssel egy nagyon jó õszünk 
volt, ahol sem sérülés, sem egyéb más gátló tényezõ nem hátráltatott 
bennünket. A tavasz már sok kívánnivalót hagyott maga után. Rosszul 
kezdtük az idényt. A mérkõzések elsõ félideiben még elfogadhatóan fut-
balloztunk, de a másodikakban már nem tudtuk az elvárható teljesít-
ményt nyújtani. Amikor átvettem a csapatot vezetõedzõként, pszichésen 
és fizikálisan kellett rendet tennem. Voltak olyan találkozók is, melyet 
fel is áldoztunk a kondicionális felhozás érdekében. A sérülések miatt 
sokan hiányoztak, s volt, hogy a kispadon sem csak egészséges labda-
rúgók ültek. Az utolsó három fordulóban már úgy futballozott a csapat, 
ahogyan az elvárható. Az összképet nézve nem lehetünk teljesen elé-
gedettek, mert ugyan az utolsó fordulóban elértük a kitûzött célt, vagyis 
az 1.-8. helyek egyikét, a nyolcadik pozíciót, de lehetett volna ez sokkal 
jobb is. Sajnos ez elsõsorban a hektikus tavasz miatt nem sikerült.

- Ez után a nyolcadik. helyezés volt a realitás?

- Én úgy érzem, hogy nekünk a képességek alapján az elsõ hatba kellett 
volna kerülnünk. De ha ugyanerrõl a játékosokat is megkérdeznénk, 
akkor szerintem, õk is hasonlóképpen vélekednének.

- Az õsszel 16 meccsen 32 gólt, míg tavasszal 14 találkozón csak 17-et 
szereztünk.

(folytatás a következõ oldalon)

Pajkos János
 

4. Gyöngyös KK 4 pont.
5. Pick Szeged 3 pont.
6. Kõnig-Trade BKK 2 pont.

Állnak: Tréki Tamás, Téglási Roland, Bokor János, Borza Marcell, 
Péterszegi Mátyás, Buglyó László, Király Dávid, Csiha Gábor, Veres 
Imre, Hegedûs Lajos
 Guggolnak: Mihalkó Gyula, Kállai Szabolcs, Szabó Zoltán, Szarvas 
Bence, Kulcsár Levente, Jenei Tamás
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Januárban már az új Böszörményi úti mûfüvespályán 
kezdõdött el a felkészülés.

Gál Sándor

- Ha fizikálisan nincs teljesen rendben egy csapat, az leginkább az 
elõrejátékban mutatkozik meg, az sínyli meg, hiszen ehhez gyors, 
dinamikus mozgásra van szükség. Aztán azt is figyelembe kell venni, 
hogy az Urbin Peti helyén lehetõséghez jutó Belényesi Miki, azt 
megelõzõen viszonylag keveset játszott, idõbe tellett, míg vissza-
nyerte a korábbi formáját, s rugdosta a gólokat.

- 48 gólt kaptunk. Ez nagyon sok. Ettõl csak három csapat kapott 
többet (Tatabánya, Kozármisleny, Cegléd).

- A védekezéssel már az elõzõ bajnokságban, s az elõzõ félszezonban 
is voltak problémáink. Nagyon sok gólt kaptunk egyéni hibákból, ami 
sajnos sok futballistánk játékában benne van. Aztán sérülések, el-
tiltások miatt több alkalommal is kényszerhelyzetben is voltunk a 
védelem összeállítását illetõen.

- Csapatként miben kell leginkább javulnunk?

- A legfontosabb, hogy több mozgásra és több passzra van szükség. 
Gyorsabban fel kell érnünk a támadásokkal, és a labdavesztés után a 
visszatámadást, visszarendezõdést is gyorsabban kell végrehajta-
nunk. Ezeken kívül az egyéni hibákat is a minimálisra kell csökken-
teni, s akkor sokra vihetjük a következõ bajnokságban.

- A szurkolók közötti beszélgetésekben gyakran felmerül, hogy: a 
Lokival nem kellene nekünk egy szorosabb együttmûködés?

- Korábban jó kapcsolatot ápoltunk a DVSC-vel, de amikor két évvel 
ezelõtt Szécsi Gergõt visszarendelték tõlünk, egy héttel a bajnokság 
kezdete elõtt, rá kellett jönnünk, hogy így nagyon ki vagyunk 
szolgáltatva az anyaklub érdekeinek. Most normalizálódni látszik a 
kapcsolat, hiszen most újra vannak tárgyalások a két klub között a 
szorosabb együttmûködésrõl. A Lokinak is szüksége van egy NB II-es 
kapcsolatra, hiszen az NB III-at megnyerõ Létavértes az ismert okok 
miatt nem indulhat a másodosztályban.

- Melyik csapatrészekre fér rá leginkább az erõsítés?

- Kell a frissítés mindenhova.

- A tévés pénzek újfajta elosztásának a hatása (aki 2013 júliusa után 
szerzõdtet külföldit, nem részesül belõle) most is érzõdni fog, több 
klub sem hosszabbítja meg a lejárt szerzõdéseit a külföldi labda-
rúgóival. Ez még inkább élénkíti a keresletet a magyar játékosok iránt.

- Sajnos megfigyelhetõ, hogy vannak játékosok, akik licitáltatják az 
egyesületeket. A télen is volt két olyan, számunkra komoly erõsítést 
jelentõ magyar futballista, akikkel már szóban megegyeztünk, de 
végül mégis máshová írtak alá. Ezt nagyon inkorrekt dolognak tartom.

- Tárgyalások már voltak új labdarúgókkal?

- Még nem. Amíg nem egyeztettünk errõl a tulajdonossal, és nem 
ismert az új edzõ személye, addig maximum, tapogatózások lehetnek. 
Annyi azonban már látszik, hogy ha több idõsebb labdarúgónk 
távozik, akkor nem lesz elég csak fiatalokat igazolni a helyükre. Õk 
általában csak hosszabb távon tudnak kiegyensúlyozottan jó telje-
sítményt nyújtani, míg nekünk a korábbinál is erõsebb mezõnyben 
kell már õsztõl eredményeseknek lennünk.

- A megbízatásod a tavaszi szezon végéig szólt a vezetõedzõ poszton. 
Ki lesz az utódod itt?

- A nyárig vállaltam ezt a pozíciót. Amennyiben a tulajdonos szakmai 
igazgatóként igényt tart a munkámra, akkor úgy folytatom. Vezetõ-
edzõként már csak azért sem, mert a vállalkozásaim miatt egyszerûen 
nem lenne rá elég idõm. A polgármester úrral még nem beszéltünk 
errõl és az új edzõ személyérõl, de én erre amúgyis csak javaslatot 
tehetek.

- Most dolgoztál elõször Feczkó Tamással, mint pályaedzõvel. Milyen 
volt vele a munka?

- Õt annak idején úgy választottam, hogy igazi munkakapcsolatban 
nem voltam korábban vele, viszont a végzettsége, s az, hogy benne 
van a futballban, mellette szólt. Így utólag már látom, hogy telitalálat 
volt az õ idehozatala, s jóval többet tud, mint amit gondoltam róla. 
Vele egy új szemlélet is érkezett a csapathoz. Lelkiismeretesen, nagy 
szaktudással végezte a munkáját. Én nem tudtam itt lenni minden 
edzésen, de Tamásra nyugodt szívvel rámertem bízni a csapatot.

- Az új egycsoportos NB II-nek a színvonalát milyennek ítéled meg?

- Ez sokkal jobb volt, mint az elõzõ kétcsoportos másodosztályé, a 
csapatok között nincs nagy különbség. A következõ pontvadászat 
pedig még ennél is keményebb lesz. Már lehet látni, hogy van vagy hét 
együttes, mely fel akar jutni az NB I-be. Ez azt is jelenti, hogy a 
következõ szezonban már közelíteni akarnak játékosállományban, 
játéksebességben, játékszínvonalban az elsõosztályhoz. Ez a többi 
együttesre is kihat, hiszen nekik is úgy kell erõsíteni, hogy ezekkel a 
csapatokkal fel tudják majd venni a versenyt.

- A körülményekben – gondolok itt a játékterekre, öltözõkre -, is 
érezhetõ a javulás?

- Mindenféleképpen. Igaz, van, ahol majd csak a közeljövõben 
történnek meg az ezirányú fejlesztések, de minden remény meg van 
arra, hogy rövid idõn belül ez a másodosztály egy igazi profiliga 
legyen.

- Mi lesz a célkitûzés a következõ, még nehezebb bajnokságban?

- Errõl még nem egyeztettünk, de gondolom, hogy most is az 1.-8. 
helyek valamelyike. Amennyiben a csapat gerince együtt marad, és 
még sikerül néhány helyen megerõsíteni, ez sikerülhet is.

- Mikor kezdõdik a felkészülés?

- Június 30-án.

A csapatunk tagjai június elején úgy mentek el szabadságra, hogy már 
tudták, a következõ felkészülést már egy jelentõsen megváltozott 
játékoskeret fogja elkezdeni.  Dr. Tiba István polgármester úr, a Sport 
Kft.-ben 100%-ban tulajdonos önkormányzat képviselõje így tájé-
koztatott a balmazfoci.hu-n a változásokról:

(folytatás a következõ oldalon)

Csapatunk az idén is a csoport legjobbjai közé tartozott
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„Vólent Rolandnak és Vachtler Csabának lejárt a kölcsönszerzõdése, 
õk visszatértek az anyaegyesületeikhez. Klubunk nem hosszabbít 
szerzõdést Mokánszki Norberttel, Sárközi Szabolccsal, Privigyei 
Ádámmal, Murák Krisztiánnal, míg Nagy Róberttel szerzõdést 
bontunk. Szõllõsi Ferencnek és Demjén Gábornak is lejárt a 
kontraktusa, s nekik vannak ajánlataik más kluboktól is. Szeretnénk, ha 
maradnának, de egy ígérgetési versenybe nem akarunk belemenni 
velük kapcsolatban sem. Tárgyalunk új labdarúgókkal is, de ebben még 
nincs konkrétum.”

Megye I-es labdarúgócsapatunk tavaly megnyerte a megye II-es baj-
nokságot, így a nyártól egy osztállyal feljebb folytathatta. Az átszer-
vezések miatt megerõsödött ligában is remekül helytálltak a fiúk, s a 
dobogóról egyetlen ponttal lemaradva végeztek. A gárda edzõjével, 
Szabó Balázzsal elõbb a legutolsó két meccsünkrõl, majd a magunk 
mögött hagyott bajnoki évrõl, és a közeljövõrõl beszélgettünk:

29. forduló 06.01.:  Hajdúhadházi FK- Balmazújvárosi FC 1-3
Gólszerzõk: Virág Béla 7’, illetve Kiss Attila 40’, Posta Krisztián 45’, 
Forgács Gergõ 85’
A Megye I. osztályhoz méltatlan körülmények között, nagyon rossz 
minõségû pályán játszottuk a találkozót. Még a szünet elõtt tudunk 
fordítani, s a második játékrészben sok helyzetünk adódott, melyekbõl 
csak egyet tudtunk kihasználni.

30. forduló 06.07. Balmazújvárosi FC- Berettyóújfalui SE 1-0

Gólszerzõ: Vincze Csaba 64’
Nagyon jól kezdtünk az „ivószünetes” nagy melegben, s az elsõ 
félidõben úgy 80-20 lehetett a labdabirtoklási arány a javunkra. Ennek 
ellenére igazán nagy gólhelyzeteket nem tudtunk kialakítani. Aztán egy 
megpattanó lövéssel megszereztük a gyõztes gólt, de ezzel sem értünk 
fel a dobogóra, mert a vetélytárs Derecske is nyerni tudott.
Végeredmény:

4. Balmazújvárosi FC    30   18   5   7   64- 24     59 pont 

- Hogyan értékeled az egész bajnoki évet?
- Az õszt az ötödik helyen zártuk, ami lehetett volna jobb is, de nagyon 
értékes pontokat hullajtottunk el. Ennek oka lehetett, hogy bár a keret 
egyik fele NBIII-as rutinnal rendelkezett, azonban a fiatalabbak most 
játszottak elõször ilyen szinten a felnõttek között. A télen sikerült 
erõsítenünk, s ebben a félévben a második helyen végeztünk, az õszinél 
öttel több pontot gyûjtve. Míg az õsszel többször kaptunk ki 1-0-ra, 
tavaszra ezek az eredmények aztán nagyrészt a mi javunkra fordultak 

át. Örülök, hogy mentközben több fiatalt is sikerült beépíteni a 
csapatunkba.
- Magasan legkevesebb gólt kapott a csapat. Bennünket Sárrét-
udvari követ 40 góllal.
- Ez a védelem 4-5 évvel ezelõtt már együtt játszott az NBIII-as 
csapatunkban, ami most nagy elõnyünk volt.

- Viszont elõl, tõlünk nyolc együttes is több gólt rúgott.

- A tavasszal Kállai Gabi érkezésével ezen a téren sokat javultunk, de 
a korábbi gólgyárosunkat, Forgács Gergõt sérülés miatt a bajnokság 
jelentõs részében nélkülönöznünk kellett. Ezen kívül is voltak rendre 
munkahelyi elfoglaltság, sérülés, eltiltás miatti hiányzóink. Valamint 
az is jellemzõ volt ránk, hogy nagyon sok helyzet kellett nekünk egy-
egy gólhoz. Ezen a téren mindenképpen fejlõdnünk kell. A ziccerek-
nél jobban kell koncentrálnunk, és remélhetõleg a fiataljaink is egyre 
inkább beérnek, s a rutin majd a góljaik számában is meg fog majd 
mutatkozni.

- Milyenek voltak az infrastrukturális körülmények a megye II 
után egy osztállyal feljebb?
- Mi itthon nagyszerû körülmények között edzhettünk és játszhattuk 
a meccseinket. A Göcs mûfüves pályáján rendre nyertünk is, s alig 
kaptunk gólt. Idegenben már voltak problémáink. Mi azon kevés 
együttesek közzé tartoztunk ebben az osztályban, akik játsszák a 
focit. Azonban idegenben sokszor olyan rossztalajú, kisméretû 
játéktér volt, ahol nem igazán lehetett rövid passzokkal tudatosan 
felépíteni a támadásokat, s nem érvényesült a mi egyik erõsségünk, a 
szélsõjáték sem. Itt az ívelgetés futballt játszó csapatok gyakran 
hatékonyabbaknak bizonyultak.

- Hogyan tovább? Hol, milyen célokkal?
- A polgármester úrral már beszéltünk errõl, aki biztosított bennünket 
arról, hogy lesz folytatás. A mezõny az NBIII-ból kiesõ Ebessel erõ-
södött ugyan, de mi megcélozzuk a dobogót a következõ évben. 
Ehhez szeretnénk a jelenlegi huszonhárom fõs keretünket együtt 
tartani. Jelenleg csak egy kapusunk van, aki mellé akarunk azért még 
egy másikat is.

- Eddig csak újvárosiak futballoztak a csapatban. Tudjátok ezt 
tartani a késõbbiekben is?
- Ezen vagyunk. Erre az együttesre azért is szükség van, hogy az 
utánpótlásunkból kikerülõ legjobbjaink elõtt legyen perspektíva. Az 
NBII-es keretbe nehéz bekerülni, de akinek ez nem sikerül, annak a 
mi csapatunk tud játéklehetõséget adni, s nem kell ezért a környék 
együtteseibe igazolniuk.

- Mikor kezdõdik a felkészülés a következõ szezonra?
- Július 9-én lesz az elsõ edzésünk.

Gál Sándor

színes, magyarul beszélõ, francia-német 
romantikus kalandfilm, 112 perc, 2014

színes, magyarul beszélõ, amerikai 
családi animációs film

színes, magyarul beszélõ, amerikai 
vígjáték, 117 perc, 2014

színes, magyar akció-vígjáték, 
93 perc, 2014 

színes, magyarul beszélõ, amerikai 
sci-fi akciófilm, 2014 

színes, feliratos, am. akciófilm, 2014

18
színes, magyarul beszélõ, amerikai 
animációs film, 2014 

NYÁRI NAPKÖZI   július 14 - augusztus 8-ig
Helyszín: Ifjúsági és Közösségi ház

Kirándulásokkal, kézmûves foglalkozásokkal, filmvetítésekkel, 
vetélkedõkkel várjuk a gyerekeket.
A napközi díja:  ebéddel 850 Ft/fõ/nap, 

ebéd nélkül 300 Ft/fõ/nap. 
Elõzetes bejelentkezés szükséges az 52/821-021-es telefon-
számon, vagy személyesen az Ifjúsági és Közösségi Házban 
(Arany J. u. 1.)

MOLNÁR-C. PÁL festõmûvész, grafikus 
ÁLMOK ÚTJÁN címû kiállítása szeptember 5-ig 
tekinthetõ meg a Semsey kastély dísztermében,
keddtõl szombatig 10 - 16 óra között.
Belépõ: 300 Ft

Augusztus 14-15-16. (csütörtök-péntek-szombat) 
VIDÁM  NYÁRI ESTÉK
Helyszín: Városi piac           Részletes program a plakátokon



15 éves 
A BALMAZ-COOP ZRT.

Ünnepeljen velünk!!!

Születésnapunk alkalmából 

Önt is megajándékozzuk! 

minden szombaton    

VÁSÁRLÁSÁNAK 

10 %-át elengedjük!

2014. június 1- július 31-ig 

06-30/907-8350

06-30/461-6274

Telefon:
Együtt A-tól Z-ig

Iroda:
Balmazújváros, Veres P. u. 7.

Nyitva:
Hétfõ, Szerda, Péntek:

8:30 - 12:30-ig
 Kedd, Cütörtök
12:00 - 17.00-ig

Részletekrõl érdeklõdjön irodánkban,
vagy telefonos elérhetõségeinken!

Tudta, hogy adója  

rendelkezhet önmaga javára?

20%-áról
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